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1/a/2017. 

 

 

Jegyzőkönyv 
 

 

 

Készült: Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testülete Kulturális és 

Turisztikai Bizottsága 2017. január 17-én 17:30 órakor tartott NYÍLT 

üléséről 

 

Helye:   Szentendrei Közös Önkormányzati Hivatal Tárgyaló terme 

 

 

Jelen vannak:  

 

A Kulturális és Turisztikai Bizottság részéről: 
 

 Boda Anna Mária bizottsági elnök 

 Horváth Győző bizottsági tag 

 Szegedi István  bizottsági tag 

 Krizbainé Szabó Éva bizottsági tag 

 

Szentendrei Közös Önkormányzati Hivatal részéről: 
 

 Bartha Enikő  önkormányzati és szervezési irodavezető  

 Bán Edit  szervezési ügyintéző 

 

Meghívott: 
 

 Gulyás Gábor  igazgató, Ferenczy Múzeumi Centrum 

 

 

Boda Anna Mária bizottsági elnök: Köszönti a bizottságot és a megjelenteket. Megállapítja, 

hogy a Kulturális és Turisztikai Bizottság határozatképes, jelen van 4 fő. Tájékoztatja a 

bizottsági tagokat, hogy az ülésről készített jegyzőkönyvet személye mellett Krizbainé Szabó 

Éva bizottsági tagnak kell aláírnia. Továbbá elmondja, hogy összesen 4 napirendi pont van, 

amelyeket ezen az ülésen a bizottságnak tárgyalnia kell. Javasolja az előterjesztéseket a 

kiküldött Meghívóban szereplő napirendi pontok sorrendjének változatlanul hagyása mellett 

megtárgyalni. Amennyiben nincs kérdés, hozzászólás ezzel kapcsolatban, felkéri a bizottság 

tagjait, hogy a szavazzanak a napirend elfogadásáról. 

 

 

Szentendre Város Képviselő-testületének Kulturális és Turisztikai Bizottsága (4) igen 

szavazattal a napirendet elfogadja. 

 

 

 

 

 



 2 

 

NAPIREND 
  

   

 Cím Típusa Előterjesztő Előkészítő 

1.           

T.18. 

Az Állami Számvevőszék által a 

megyei hatókörű városi múzeumok 

ellenőrzése a szentendrei székhelyű 

Ferenczy Múzeumnál tárgyban 

végzett ellenőrzési jelentésről 

Előterjesztés 
Verseghi-Nagy Miklós 

polgármester 
Bartha Enikő 

2. 
A 2017. évi Magyar Kultúra Napja 

városi ünnepség tervezetéről 
Előterjesztés  

Sólyomné Gyürk Dorottya 

kulturális alpolgármester 
Kóbor Edit 

3. 
A Kulturális és Turisztikai Bizottság 

2017. évi munkatervének elfogadásáról 
Előterjesztés  

Boda Anikó                    

kulturális és turisztikai 

bizottság elnöke 

Bán Edit 

4. 
A Kulturális és Turisztikai Bizottság 

2016. évben végzett tevékenységéről 
Beszámoló 

Boda Anikó                        

kulturális és turisztikai 

bizottság elnöke 

Bán Edit 

 Egyebek    

 
 

1. Előterjesztés az Állami Számvevőszék által a megyei hatókörű városi múzeumok 

ellenőrzése a szentendrei székhelyű Ferenczy Múzeumnál tárgyban végzett ellenőrzési 

jelentésről  
 

Boda Anna Mária bizottsági elnök: Ismerteti az előterjesztésben foglaltakat. Elmondja, 

hogy az Állami Számvevőszék (a továbbiakban: ÁSZ) Ferenczy Múzeumnál végzett 

ellenőrzési munkájával kapcsolatos jelentésről készített előterjesztéssel kapcsolatban a 

Bizottság tagjainak kérdéseire érdemben Gulyás Gábor, a Ferenczy Múzeumi Centrum 

igazgatója fog válaszolni.  

 

Krizbainé Szabó Éva bizottsági tag: Elmondja, hogy végigolvasta a jelentést, rögtön amikor 

felkerült a honlapra. Itt elsősorban múzeumtechnikai kifogásokat emeltek, pénzügyi dolgokba 

nem hiszi, hogy nagyon beleláttak volna, azt legalábbis nem tette nyilvánossá ez a 

jegyzőkönyv, amit olvasott. Vannak ilyen pénzügyi dolgok is nyilván, amelyek előkerültek a 

vizsgálat során. 

 

Gulyás Gábor Ferenczy Múzeumi Centrum igazgató: Tájékoztatja a Bizottság tagjait arról, 

hogy elég sok olyan megállapítása van ennek az ÁSZ vizsgálatnak, ami rendkívül komoly és 

elmarasztaló – nem csak a Ferenczy Múzeum gazdálkodására vonatkozóan, hanem 

valamennyi Múzeum esetében. Furcsa módon nem tett közzé az ÁSZ csak öt jelentést. Volt is 

nagy ijedelem, mert öt olyan múzeumnak a jelentését közölték, amelyek régészeti munkákban 

érdekeltek, és rögtön olyan összeesküvés elméletek születtek, hogy vissza akarják 

államosítani a régészetet és ehhez talán jó alap lehet, hogy nem megfelelő a Múzeumok 

gazdálkodása. Nyilván különböző okokból, különböző gazdálkodási szabálytalanságokat 

emelt ki a különböző múzeumoknál az ÁSZ. Megjegyzi, hogy a Ferenczy Múzeum 

tekintetében ez a jelentés egy olyan időszakra vonatkozik, amely bőven azelőtt ért véget, 

amikor igazgatóként a múzeumhoz került. Erről kiadtak egy sajtóanyagot is, hogy ez a 

jelentés megerősíti egyrészt a Biczi és Turi Ügyvédi Iroda által készített jelentést, amelyet az 

önkormányzat készíttetett, tehát nagyon hasonló szabálytalanságokat tárt föl az ÁSZ is, mint 

amelyeket az ügyvédi iroda, illetve amelyeket a múzeum is föltárt közben. Az ÁSZ nem 

vizsgálhatta, hogy időközben milyen szabályzatok készültek el, mi minden történt, de ezek 
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szerepelnek az intézkedési tervben. Ezt az intézkedési tervet a bizottság tagjai is 

megtekinthették. Ebben az intézkedési tervben konkrét határidőkkel és felelősökkel 

szerepelnek az ÁSZ által kért elintézendők, amelyek között többségben vannak azok, ahol 

nincs különösebben szükség intézkedésre, mert az adott szabályzat, amelynek a meg nem létét 

kifogásolja az ÁSZ, az már elkészült. Az intézkedés ebben az esetben az, hogy újra áttekintik 

ezt a szabályzatot. Ilyen például az adatkezelési és adatvédelmi szabályzat, amely korábban 

nem volt, de már van. Továbbá a műkölcsönzésnek a rendje az, amelyre nézve szintén van 

szabályzat, és annak megfelelően történik, ahogyan azt az ÁSZ kérte. A szabályzatokra 

vonatkozóan úgy véli, hogy mindegyik ilyen. Nagyon komoly intézkedési teendőket nem ró a 

múzeumra ez az ÁSZ jelentés, de nagyon örül annak, hogy ezeket megfogalmazták, mert ez 

egyfajta visszaigazolás arra nézve, hogy azok a megállapítások, amelyek a vizsgálatban 

voltak, azok helytállóak. Egy olyan szabályzat van, amely nem volt és jelenleg még nincs, de 

ezt is kidolgozzák - ez az etikai szabályzat. Etikai szabályzat azért nem volt, mert a 

Múzeumok Nemzetközi Tanácsa (ICOM) által elfogadott Múzeumok Etikai Kódexét tartották 

eddig az irányadónak, de ez alapján készítenek 2017. március 31-ig egy saját etikai 

szabályzatot, amely egyébként jelentős mértékben nem fog eltérni azoktól a standardoktól, 

amelyek az ICOM szabályzatban is szerepelnek, de akkor ily módon lesz saját etikai 

szabályzatuk is. Az egyéb intézendők tehát jórészt olyanok, amelyek nem igényelnek 

különösebb erőfeszítést, hiszen már megvannak a szabályzatok, vannak olyanok, amelyeket 

újra átnéznek, csak azért, hogy legyen valamilyen új intézkedési pont, tehát úgy gondolja, 

hogy ez így rendben van. Hozzáteszi, hogy 2014-ig tartott az ellenőrzés, tehát már a 2015. 

évet sem vették figyelembe.  Nem hisz az összeesküvés elméletekben sem, hogy esetleg 

visszaállamosítás lenne a tétje. Azt gondolja, hogy az a tétje, hogy egy kicsit gyorsan született 

meg az a döntés, hogy a települési önkormányzatok kapták meg a múzeumokat, 2013. január 

1-jétől, és megnézték, hogy milyen tapasztalatok vannak, és hát vegyesek a tapasztalatok. 

Nem tudja, hogy felkerült-e már valamennyi jelentés az ÁSZ honlapjára, mert nem nézte meg, 

de informálisan tudja, hogy hasonlóan kritikus szellemű valamennyi múzeum esetében. 

Személy szerint annyiban könnyű a dolga, hogy nem kell magára vennie, mert nem volt még a 

Múzeumnál abban az időszakban, amely időszakra ez a vizsgálat vonatkozott, de azt gondolja, 

hogy ez valóban nem olyan dolog, amely miatt aggódniuk kellene.  

 

Boda Anna Mária bizottsági elnök: Kérdés, hozzászólás nem lévén, felkéri a bizottsági 

tagokat, hogy szavazzanak az előterjesztés megtárgyalásra és elfogadásra javasolásáról. 

 

Szentendre Város Képviselő-testületének Kulturális és Turisztikai Bizottsága (4) igen 

szavazattal a következő határozatot hozza:  

 

1/2017. (I.17.) KTB sz. határozat 

 

Szentendre Város Képviselő-testületének Kulturális és Turisztikai Bizottsága 

megtárgyalta az Állami Számvevőszék által a megyei hatókörű városi múzeumok 

ellenőrzése a szentendrei székhelyű Ferenczy Múzeumnál tárgyban végzett ellenőrzési 

jelentésről készült előterjesztést, azt a Képviselő-testületnek megtárgyalásra és 

elfogadásra javasolja. 

 

Gulyás Gábor Ferenczy Múzeumi Centrum igazgató: Egyéb témában elmondja, hogy 

2017. január 26-án tartanak egy összejövetelt a Ferenczy Múzeumban, a Pajor Kúriában, 

ahová a szentendrei művészeket invitálják, és örömmel látják a Kulturális és Turisztikai 

Bizottság tagjait is egy kötetlen, szabad beszélgetésre, amelyen arról lesz szó, hogy mi 

várható az idei évben, és mely kulturális programokkal készülnek. 
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Boda Anna Mária bizottsági elnök: Megköszöni Gulyás Gábornak, a Ferenczy Múzeumi 

Centrum igazgatójának a meghívást, és a bizottsági ülésen való részvételét. 

 

 

2. Előterjesztés a 2017. évi Magyar Kultúra Napja városi ünnepség tervezetéről  

 

Boda Anna Mária bizottsági elnök: Ismerteti az előterjesztésben foglaltakat. Kérdezi, hogy 

van-e a bizottsági tagoknak kérdésük ezzel kapcsolatban. Ezenkívül elmondja, hogy személy 

szerint részt kíván venni a 2017. január 20-i Magyar Kultúra Napja programon és nagy 

szeretettel várja a bizottsági tagokat is.  

 

Krizbainé Szabó Éva bizottsági tag: Megemlíti, hogy a kiállítás megnyitón szintén jelen 

lesz. Hozzáteszi, hogy a lendvai bronzöntő műhelynek a munkáit fogják bemutatni. A 

bronzszobrok gyönyörűek, érdemes ezeket megtekinteni. 

 

Boda Anna Mária bizottsági elnök: Elmondja, hogy véleménye szerint sem szabad ezt a 

programot kihagyni, a kiállítás megnyitón mindenkinek ott kell lenni, mert valóban 

gyönyörűek ezek az alkotások és a kiállítás keretében nagyon rövid ideig láthatóak majd - 

legalábbis így együtt.  

 

Krizbainé Szabó Éva bizottsági tag: Elmondja, hogy szívesen szervez a Kulturális és 

Turisztikai Bizottság tagjainak egy látogatást a Művésztelep egy-két műtermébe. El tudnának 

menni olyan műhelyekbe, ahová egyébként elég nehéz eljutni, mert azt meg kell szervezni. 

Beszámol arról, hogy éppen tegnap volt egy Ausztráliából ide érkezett magyar származású 

festőnőnek a műtermében, és csodálatos élmény volt megnézni.  

 

Boda Anna Mária bizottsági elnök: Javasolja, Krizbainé Szabó Éva bizottsági tagnak, hogy 

inkább tavasz felé szervezzen ilyet, mert akkor például egy bizottsági ülés után is 

elmehetnének. 

 

Pál Gábor bizottsági tag megérkezik az ülésterembe, a bizottsági tagok létszáma 5 fő. 

 

Horváth Győző bizottsági tag: Elmeséli, hogy korábban is szerveztek már ilyet, amikor 

Pistyur Imre szobrászművész műtermébe látogatott el a bizottság.  

 

Boda Anna Mária bizottsági elnök: Tájékoztatásként Pál Gábor bizottsági tagnak elmondja, 

hogy az ÁSZ jelentést már megtárgyalta a bizottság, az ülésen Gulyás Gábor is jelen volt és a 

jelentéssel kapcsolatban tájékoztatta a bizottságot. Éppen a Kultúra Napjával kapcsolatos 

előterjesztés van napirenden. Aki tud, és ideje engedi, azt várják szeretettel 2017. január 20-

án, pénteken 18:00 órakor a programra. Krizbainé Szabó Éva bizottsági tag felajánlotta, hogy 

tavasszal, közösen lemennének a MANK-ba, akinek van kedve, az egész bizottságot 

meghívja, és látogatásokat szervez egy-egy művésznek a műtermébe.  

 

Krizbainé Szabó Éva bizottsági tag: Hozzáteszi, hogy Krizbai Sándor, Alex festő, grafikus 

műterme már biztos, hogy akkor nyitva lesz, de a többiekkel is még tud majd beszélni. 

 

Boda Anna Mária bizottsági elnök: Felkéri a bizottsági tagokat, hogy amennyiben nincs 

kérdésük, szavazzanak a második napirendi ponthoz tartozó előterjesztés határozati 

javaslatának elfogadásáról. 
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Szentendre Város Képviselő-testületének Kulturális és Turisztikai Bizottsága (5) igen 

szavazattal a következő határozatot hozza:  

 

2/2017. (I.17.) KTB sz. határozat 

 

Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testületének Kulturális és Turisztikai Bizottsága 

Szentendre Város Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 22/2016. 

(IX.13.) önkormányzati rendelet 3/b. sz. melléklet a bizottságra átruházott hatáskörök 5. 

pontja alapján elfogadja a 2017. január 20-i Magyar Kultúra Napja városi ünnepség tervezetét 

a mellékletben meghatározott tartalommal. 

 

Felelős: kulturális alpolgármester 

Határidő: azonnal 

Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet 
 

A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

3. Előterjesztés a Kulturális és Turisztikai Bizottság 2017. évi munkatervének 

elfogadásáról 

 

Boda Anna Mária bizottsági elnök: Ismerteti az előterjesztésben foglaltakat. Tájékoztatja a 

bizottsági tagokat arról, hogy a Bizottság ez évi munkaterve is az előző évire épül. Vannak 

olyan programok, amelyek minden évben ismétlődnek. Kérdés, hozzászólás nem lévén, 

felkéri a bizottsági tagokat, hogy szavazzanak az előterjesztés határozati javaslatának 

elfogadásáról.  
 

Szentendre Város Képviselő-testületének Kulturális és Turisztikai Bizottsága (5) igen 

szavazattal a következő határozatot hozza:  

 

3/2017. (I.17.) KTB sz. határozat 

 

Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testületének Kulturális és Turisztikai Bizottsága 

 

1. elfogadja a 2017. évi bizottsági munkatervet és felkéri a Bizottság elnökét, hogy az 

abban foglaltak végrehajtásáról gondoskodjon. 

Felelős: Bizottság elnöke 

Határidő: a munkaterv szerint 

    Végrehajtásért felelős: Önkormányzati és Szervezési Iroda 

 

2. felkéri a Bizottság elnökét, hogy a napirendi pontok előadóit és felelőseit a munkaterv 

egy példányának megküldésével értesítse és felkéri a Jegyzőt, hogy az előterjesztés 

mellékletében szereplő, a hivatal működését érintő feladatok végrehajtását kísérje 

figyelemmel. 

Felelős: Bizottság elnöke, Jegyző 

Határidő: folyamatos 

Végrehajtásért felelős: Önkormányzati és Szervezési Iroda 

 

3. felkéri a Bizottság elnökét, hogy az előterjesztés mellékletét képező bizottsági 

munkatervet a 295/2016. (XII.8.) Kt. sz. határozat 3. pontja alapján tájékoztatásul 

terjessze be a Képviselő-testület 2017. februári ülésére. 
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Felelős: Bizottság elnöke 

Határidő: 2017. februári testületi ülés időpontja 

Végrehajtásért felelős: Önkormányzati és Szervezési Iroda 

 

A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

4. Előterjesztés a Kulturális és Turisztikai Bizottság 2016. évben végzett tevékenységéről  

 

Boda Anna Mária bizottsági elnök: Ismerteti az előterjesztésben foglaltakat. Érdeklődik, 

hogy volt-e valaki a bizottság tagjai közül, aki ezzel kapcsolatban esetleg nem volt valamivel 

megelégedve. Továbbá ezúton is nagyon szépen köszöni mindenkinek a tavalyi évi munkáját 

is. Kérdés, hozzászólás nem lévén, felkéri a bizottsági tagokat, hogy szavazzanak a határozati 

javaslat elfogadásáról.  

 

 

Szentendre Város Képviselő-testületének Kulturális és Turisztikai Bizottsága (5) igen 

szavazattal a következő határozatot hozza:  
 

 

4/2017. (I.17.) KTB sz. határozata 

 
 

Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testületének Kulturális és Turisztikai Bizottsága  

 

1. elfogadja a Kulturális és Turisztikai Bizottság 2016. évben végzett munkájáról szóló 

beszámolót, amely a határozat mellékletét képezi,  
 

2. felkéri a Bizottság elnökét, hogy a Bizottság által elfogadott beszámolót Szentendre 

Város Önkormányzat Képviselő-testületének Szervezeti és Működési Szabályzatáról 

szóló 22/2016. (IX.13.) önkormányzati rendelet 42. § (5) bekezdésében foglaltaknak 

megfelelően terjessze be a Képviselő-testület 2017. február 16-i ülésére. 

 

Felelős: Kulturális és Turisztikai Bizottság elnöke 

Határidő: 2017. február 16. 

Végrehajtásért közvetlenül felelős: Önkormányzati és Szervezési Iroda 

 

A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

Egyebek 

 

Boda Anna Mária bizottsági elnök: Érdeklődik, hogy van-e az Egyebekhez valakinek 

hozzáfűzni valója. Megállapítja, hogy az Egyebek napirendi ponthoz nincs hozzászólás, 

megköszöni az ülésen résztvevők jelenlétét. 

 

Több napirendi pont nem lévén az elnök 17:57 órakor bezárja az ülést. 

 

K.m.f. 

 

Krizbainé Szabó Éva    Boda Anna Mária  
 bizottsági tag       bizottsági elnök  


